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Uttale til arealanalyse frii AMU v/Kvam vidaregiiande skule 

1. Bakgrunn 
16.august 2018 fekk persona let ved Kvam vidaregaande sku Ie informasjon om at det var 

kome ei bestilling om a gjera ein arealanalyse med tanke pa a kartleggja ei eventuell 

samlokalisering av avdelingane ved Kvam vidaregaande sku Ie. 

Eigendom innhenta tid leg haust 2018 ei arealanalyse fra Norconsult som vurderte to 

alternativ: 

A: Samling avail verksemd i 0ystese, med unntak av store verkstader. Verkstader til 

TIP, evt. ogsa EL, vert behalde i Norheimsund. Resten av bygningsmassa i 

Norheimsund vert fristilt . 

B: Sam ling av heile sku len si verksemd i Norheimsund. Fristilling av heile 

bygningsmassen i 0ystese. 

O-alternativet -Iokasjon som i dag: Det er naturleg a ha dette med som eit eige 

punkt da dette er eit alternativ om fylket ikkje finn det ten leg med alternativ A eller B 

AMU si rolle og tilbakemelding til HFK 

AMU har hatt fokus pa a vera ein bidragsytar i arbeidet med a sikra tilsette h0ve til a koma 

med sp0rsmal og innspel. Vidare har AMU vald a ikkje ta stilling tillokasjon i innspelet til 

HFK. 

Innspelet fra AMU omfattar difor: 

• Kortfatta beskriving av prosessen ved sku/en (2) 

• Oversikt over forde/er og u/emper ved dei tre a/ternativa (3) 

• Ved/egg med oversikt over innspe/ fra ti/sette (4). 

2. Prosessen lokalt ved Kvam vgs 
HFK ba sku len om a gjennomf0ra ein prosess pa saka ved a la dei tilsette fa uttala seg. AMU, 

lokalt ID (info dr0fting) og leiinga sette i gang prosessen i samsvar med bestillinga fra HFK. 

Leiinga sku lie ikkje uttala seg i denne omgang. Det vart sett opp ein plan fram mot avgjerd pa 

fylkesniva. Frist for innspel fra skulen vart sett til 14.desember 2018. 

Resultatet av arealanalysen vart f0relagt AMU 6.november 2018. 

Plan for arbeidet internt i sku len sine organ (fram til 14.des.) vart utarbeida og dei tilsette 

vart informert om denne tid leg i prosessen. Totalt hadde me om lag 6 veker til den interne 

prosessen. 

Dei til sette er informert gjennom fleire personalm0te, faget «Arealanalyse» pa It's learning 

(fag der alt om arealanalysen har vorte gjort tilgjengeleg for aile tilsette) og ved referat fra 

AMU. Det har totalt vorte halde 4 AMU-m0te som har handsama saka spesielt. I starten av 
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prosessen var me usikre pa «bestillinga» fra HFK, men fekk etter kvart avklara dette i 

samarbeid med oppla!ring og vernelinja. 

Spl&rsmal og innspel - metode 

Det har Yore lagt vekt pa at tilsette skulle ha h¢ve til a sp¢rja og spela inn moment fritt. 

Innspel kunne spelast inn i h¢ve dei tre alternativa, eventuelt andre ting som kunne ha 

betyding for saka. 

Innsending av spl2lrsmal og innspel har yore kanalisert gjennom; na!raste leiar, verneombod, 

arbeidstillitsvald eller anonymt om dei hadde ynskje om det. Det var viktig at aile sku lie verta 

hl2lyrte. AMU meiner dei tilsette har fatt rikeleg hl2lve til a koma med sp¢rsmal og innspel 

gjennom denne perioden . 

Spl&rsmal til arealanalysen 

Sp¢rsmal har vorte sendt til HFK ved oppla!ring og eigedom. Svar fra HFK pa sp¢rsmal til 

sj¢lve rapporten (arealanalysen til Norconsult) har vorte lagt ut pa «Arealanalyse» - ITSL. 

Innspel fra til sette 

AMU sette opp ei samla oversikt over innspela til til sette fordelt pa fordeler og ulemper ved 

dei tre alternativa. Av «personverngrunnar» valde AMU at berre to medlemer i AMU sku lie 

lese aile innspela og samanfatta dei. Dette er lagt ved som vedlegg. 

Kommentar til dette vedlegget: 

Momenta ma sjaast pa som eit «radokument» der dei ulike momenta er henta direkte fra 

tilsette si tilbakemelding. Desse er ikkje dr¢fta, men er i enkelte h¢ve skrive om for a 

samanfatta og anonymisera dei. Ein ser og at mange av momenta for dei tre alternativa lett 

kan tilbakevisast grunna ulike grunnar, men dette er ikkje gjort pa noko mate (innspel er 

tekne med uavhengig av karakter). Det var lagt vekt pa at aile innspel skulle ha like stor 

betyding. Mange innspel som er spela inn kan ha same betyding for begge alternativ utan at 

det er sett opp pa begge. Vidare kan ein sja at mange innspel som vert framheva som fordel 

for det eine alternativet naturleg vert ei ulempe for eit anna alternativ utan at dette er skrive 

inn i momentlista. 
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3. Oversikt over fordeler og ulemper ved aIternativ A, B og 0 

AMU har her sett opp ei oversikt over fordelar og ulemper for alternativa basert pa rapporten 

(arealanalysen), sp0rsmal og innspel fra tilsette (vedleggl) . Dil ein del av dei innspela momenta gjeld 

bade alternativ A og B vart oversikta delt ito; Ein fellesdel og ein del som omtalar dei tre alternativa 

separat. 

Moment som er felles for alternativ A og B 

• Konkurransesituasjon/rekruttering 

Det er viktig at yrkesfaga har gode fasilitetar for a ut0va relevant praksisopplaaring slik at elevane 

ogsa i framtida skal vera attraktive inn i arbeidsmarknaden som laarlingar og fagarbeidarar. 

Studief0rebuande er svaart konkurranseutsett mot andre skular. 

For a rekruttera til sku len i framtida ma ein ikkje ga ned i standard, men bli gitt h0ve til a 

vidareutvikla tilbodet ved skulen. 

• Pedagogiske moment: 

Alt . A og alt. B vii begge gje fordelar ved at ein far st0rre fagmilj0 for fellesfaga, lettare a organisera 

spesia lu nde rvisn i ng/ti Irette leggi ng. 

Det er mona lege fordelar med a ha samla fellestenester; 

kantine/bibliotek/IKT/radgjevar/helsetenester og leiing mm. da dette gjev betra tilgang til tenestene 

for den enkelte elev og laarar. Ved alternativ A vii ein ha ulempe med delvis deling av desse 

tenestene. Dette gjeld at avdelingsleiar for programfaga (TIP og elektro) ma vera pa denne avdelinga 
delar av veka og det ma vera eit eige kantinetilbod for elevane pa programfagdagar. 

Elevane vii uansett 10ysing (A eller B) ha fordel av a vera samla i st0rre elevmilj0 enn ved dagens 

ordning. Det vert lettare a gjennomf0ra elevaktivitetar som elevradsarbeid, milj0tiltak, og diverse 

elevarrangement. Merk at for alternativ A vii elevane pa TIP og elektro ikkje vera samla med dei 

andre pa programfagdagane, noko som kan f0re til mindre tilh0yrsle og svekka rekruttering. 

• (1Ikonomi 

AMU ser at det er ulikskap i ombyggings- og investeringsbehovet for dei 3 alternativa (A, Bog 0). 

AMU vel a ikkje kommentera dette. 
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Kort beskriving av fordeler og ulemper ved alternativ A, B og 0 
AMU har i tabellane under begrensa seg til a appsummera nakre av dei viktigaste fardelane ag 

ulempene far kvart av alternativa ag ikkje ta stilling tillakasjan . (Mamenta er basert pa rappart, 

sp¢rsmal ag innspel fra tilsette) 

A: Sam ling avail verksemd i 0ystese, med unntak av store verkstader. 

Fardeler Ulemper 

Bygningsmassen er star nak ag treng farhaldsvis Aile tilsette ag elevar er ikkje til ei kvar tid samla pa 
lite ambygging da ein allereie har stare nak ein stad nar det er programfagundervisning dei 3-3,5 
klasseram/kantine/bibliatek ag gade spesialrom. dagane/veke dette gjeld. Dette er s<erleg ei utfardring 

knyta till<erarane med tanke pa a appleva felles 
Skulebygget er kampakt ag skapar naturleg tilh¢yrsle. Desse far far fa kallegar a farhalda seg til i 
n<erleik mellam elevane, l<erarane, fellestenester kvardagen. 
sam kantine, bibliatek mm ved at ein kan ga 
innand¢rs mellam aile avdelingane. Transpartbehav av elevar pa TIP ag elektra dersam 

dei har delte dagar i lZ!ystese ag Nhs 
Sku len ligg sentralt ag har tilgang til hall ag bane i 
gangavstand dei 4 dagane dette er i bruk. Vidare Elektrofaga er innteikna med lite areal i analysen bade 
har ein gangavstand til samarbeidspartnarar; far all. A ag B. Dette er uheldig ag ma finnast I¢ysing 
ungdamsskule, vekstbedrift, praksisplassar i pa. 
barnehage, sku Ie, aldersheim mm. 

B: Samling av heile skulen si verksemd i Norheimsund 

Fardeler Ulemper 
Aile er samla kvar dag pa same lakasjan. Sikrar at Yrkesfaga far mindre areal enn i dag. S<erleg vert 
aile elevar ag l<erarar er same staden dei dagane elektrafaga ramma. 
dei er pa sku len. Leiinga er samla kvar dag. 

Manglande tilgang pa hall ag bane ag andre fasilitetar 
Lettare a gjennamf0re FYR ved at teari ag praksis i gangavstand. Transpartbehav i samband med 
er same stad. FYR er eit pedagagisk applegg der krapps0ving ag idrett 4 dagar i veka (aile elevane i 
ein trekkjer fellesfaga inn pa ein naturleg mate i samband med krapps0ving ag 80-90 elevar i samband 
yrkesfaga . T. d ved a bruka ting sam skjer pa med idrett). 
verkstadane i tearien i narsk, matematikk, 
engelsk mm Skulen er delt app i fleire bygg. Klasserom vert sma ag 

spreidde, ag elevane far liten naturleg kantakt mellam 
Aile elevar far lik tilgang til idrettshall. timane. Lite areal til fellesfunksjanar sam bibliatek, 

kantine mm. Plasse ring av kantar far elevtenester ag 
l<erarkantar ligg ikkje der elevane naturleg ferdast. 
Darlege fasilitetar far realfag. 

O-alternativet -Iokasjon som i dag: 

Fardeler Ulemper 

Ingen ambygging Aile fellestenester ma delast: bibliatekar, IKT, leiing, 
elevrad, helses0ster, skulepsykalag, lege mm. Slik har 

Ting er sam f0r - ein kan ha fakus fram mat ny me det i dag ag tilgangen pa tenestene er 
sku Ie i 2027 utilfredsstillande med de nne arganiseringa . 

Utfardringar knytt til arganisering av skuledagen. 
Fa elevar att ved avdeling Narheimsund under YFF 
periadar. 
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4. Vedlegg: Samla innspel fra dei tilsette 

Kommentar til dokumentet. 

Dei ulike momenta er ei samanstilling henta fra innspela til dei tilseUe. Soleis kan argument 
for eit alternativ sjaast pa som eit argument mot eit anna alternativ. Vidare kan argument 
for/mot ha same tyding i dei ulike alternativa. 

Alternativ A. 
Sam ling avail verksemd i 0ystese, med unntak av store verkstadar. Verkstadar til 
TIP, evt. Ogsa EL, vert behalde i Norheimsund. Resten av bygningsmassa i 
Norheimsund vert fristilt 

Fordelar. Ulemper. 

• Positivt for avholding av fellesfag • Utfordrande a fa til FYR-satsing med 
med rikholdig utvalg av tverrfaglege prosjekt pa tvers av 
lcerarressurser. yrkesfag og fellesfag . 

0 Enkelte elevar kan profitera pa eit sa Vanskeleg a fa samarbeidstid • lite skulemilj0 . 
mellom fellesfaglcerarar og • Lcerarane kan fa ein komprimert 

timeplan . programfaglcerarar og rped det 

• Aile elevar vert samla enkeite dagar yrkesreUing av fellesfag 

• Oppleving av fellesskap nar mange • Prinsippet om at fellesfaga skal 
er samla pa eit kompakt areal tilpassast det enkeite 

• Administrativt ein fordel for bade utdanningsprogram blir vanskeleg a 
tilseUe og elevar gjennomf0re trass i at det er slaU • Samla leiing 

• Elevtenestene lokalisert ncer fast i forskrift til Opplceringslova § 1-3 

elevane (https:/lwww.udlr.no/globalassetslu(;ll 

• Kort veg fra klasserom til fellesareal oad/t ~rlra mmeverk -t~ r . [1df) 
0 LeU tilgang til bibliotek som blir • Elevane pa yrkesfag misser struktur 

mykje brukt pa STUPS og fast tilh0yring til skulen. som kan 
c St0rre bibliotek f0ra til mobbing og vantrivnad dei 
c RekruUering generelt 
• Mindre transport dagane dei "er pa bes0k" i 0ystese 

0 Kort veg til idreUshali. bane, (8 elevar) 

sandvolleybane og naturterreng • Vanskeleg a integrere 
rundt som vert nyUa i sam band med yrkesfagelevane i skulemilj0et i 
idretUkropps0ving 0ystese nar dei er der berre 1.5-2 

• Samarbeid med ungdomsskulen dagar i veka. 
c Gangavstand til det meste. idrett Lite fagmilj0 med omlag 30 elever • ,praksisplassar dvs. barnehagar, 

og 2 faglcerarar samtidig pa ulike sjukeheim. Hardanger AKS m.m. 
• Dei elevane som ikkje er pi! YFF far dagar yrkesfag . 

eit meir fullverdig/st0rre skulemilj0 • Faglcerar trenger kontor pa begge 
c Gode moderne spesialrom avdelingane 
G Egna klasserom i h0ve til storleik og 

utforming 

• Standaren pa bygget er betre, 



mindre ombygging 
• Lettare med a avvikle m0ter, til 

d0mes klasselrerarrad og andre 
samarbeidsm0te om elevar 

• Pedagogisk utviklingsarbeid pa tvers 
i feJlesfag 

• Tverrfagleg samarbeid i 
undervisninga pa tvers av 
studieretningarl klassar, HO, 
Psykologi , sosialkunnskap 

• Mykje lettare med tilrettelagti 
spesialundervisning , kan tilby meir 

• Kantina har st0rre plass 
• St0rre tilgang pa IKT enn i dag 

Alternativ B. 

• Avdelingsleiar pa yrkesfag blir 
mindre tilgjengeleg nar han ma 
delast pa to stader 

• Fa a samarbeide med i 
skulekvardagen for yrkesfag , og 
dermed lite fleksibelt 

• Manglar kantine pa yrkesfag . 
• Opplreringstilbodet til TIP og Elektro 

vii verte svrert forringa og Kvam vgs 
vii tapa i konkurranse med 
nrerliggande skular med fare for at 
s0kjartalet gar ned . 

• Betydeleg mindre lokalareal for 
Elektrofaget 

• Endringar kan f0re til at sku len 
mistar undervisningskompetanse i 
ein omstilling . 

• Kan f0ra til st0rre transportbehov av 
yrkesfaglege elevar. 

• Skeiv kj0nnsfordeling 
• Teoritunge undervisningsdagar 
• Auka risiko for meir fravrer i 

feJlesfag , elevar sluttar, st0rre frillall. 
• Splitting av yrkesfaga nar HO er pi! 

anna avdeling . 
• Svekking av lrerarteamet rundt 

klassane noko som er srers negativt 
ved utdanning av profesjonelle 
fagarbeidarar som kommune og 
nreringsliv i Kvam treng . 

Samling av heile skulen i Norheimsund. Fristilling av heile bygningsmassen i 0ystese 

Fordelar. Ulemper. 

• Mogeleg med pedagogisk • Ueigna byggningsmasse 
utviklingsarbeid pi! tvers av yrkesfag • Usentralt, ungdomen vii vera sentrum 

og feJlesfag . nrert 

• Endringar kan f0re til at sku len mista 
undervisningskompetanse i ein 



• FYR-arbeidet pa yrkesfag kan takast 
opp att 

• Lettare a ha eit godt samarbeid og 
bygge team rundt klassane 

• Elevane vii h0yre til ein fast plass 
med god struktur 

• St0rre milj0 for elevane, fleire a bli 
kjent med 

• Jamn fordeling mellom kj0nn i 
elevgruppa 

• Aile elevtenestene vert samla 
• Administrativt ein fordel bade for 

til sette og elevar 

• Eit elevrad 
• Lettare a skape forstaing for 

kvarandre sine behov og situasjon 

• 0konomisk fordelaktig for 
verksemda . 

• Betre utnytting av dei pedagogiske 
ressursane. 

• St0rre fagmilj0 for fellesfag 
• Aile elevar far tilgang til idrettshall 
• Nok verkstadsareal 
• God parkeringsplass 
• Stort uteomrade 

Alternativ. 0 

omstilling . 
• Vii f0ra til st0rre transportbehov av 

elevar innanfor kropps0ving , idrett og 
basseng 

• Har ikkje gangavstand ti l hall/bane, 
naudsynt for a klare konkurranse mot 
Framnes. Kan bli mindre attraktive. 

• Stort transport behov for elevar i 
HTH/STUSP som har arbeidstrening 
kvar veke 

• Utforminga av klasserom er darleg 
eigna for fellesfag 

• Spreidd i fleire bygg 
• Nrerleiken til elevane vert liten 
• Dei fleste elevane fra avd . 0ystese vii 

ga til eit darlegare til bod 
• Manglar spesialrom 
• Kantina, bibliotek er for lite 
• Flytting av elevar mellom bygg er 

uheldig 
• Samarbeidet med ungdomsskulen vert 

vanskelegare 

Kvam Vidaregaande Skule opprettheld dagens ordning for yrkesfagleg utdanning og 
studiespesialiserande utdanning. 

Fordeler Ulemper 

• Ro i organisasjon 

• Pedagogisk «boltring» sidan me • For mykje areal pa avdeling 
har sa god plassistore areal Norheimsund , store kostnader. 

• At feilesfaglrerar kan matta 
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forholda seg til to avdelingar med 
undervisning av elever. 

• Mindre areal bl ir frigjort f0r ny 
skule vert etablert? 

• Utfordring for dei som legg 
timeplanar for a finne 
samarbeidstid me 110m 
fellesfaglcerarar som pendlar 
mellom dei to avdelingane og 
programfaglcerarar. 

• Tungvint for lcerarar som ma 
undervisa ulike stader. 

• lite kontakt mellom personalet i 
dei to avdelingane og ikkje sa lett 
a oppfatte seg som ein skule . 

• Leiinga , elevradet, bibliotek , 
kantine, IKT vert dell 

• lite fagmilj0 pa avd. 
Norheimsund for fellesfag 

• Darleg utnytting av ressursar, t.d 
spesialundervisningltilrettelagt 
undervisning 

• Svcert vanskeleg a finna 
m0tepunkt om elevar, og me 110m 
lcerarar 



 

Anmodning til overordnet arbeidsgiver 
Fylkesdirektører opplæring og Eiendom 

 
Merknad til sak 52/18 i SBP møtet fredag 9.11.18 Kvam vgs. Framtidsplan. 
Norconsults plan, oppdrag nr. 5156444 
 
Ser av rapporten til Norconsult at hensiktene med analysen å avklare mulig reduksjon i dagens arealbruk, 
Norconsult har laget analysen med tanke på kostnad av drift av et HFK eid skolebygg. 
Jeg vil gjerne bemerke at i SBP gruppen har dialogen rundt Kvam vgs. tatt flere hensyn, ikke bare drift og 
økonomi. Fremfor alt har arbeidsmiljøet vært i fokus. Som fylkeshovedverneombud har jeg ofte uttrykt 
bekymring for arbeidsmiljøet til ansatte og ledere når de er i to lokasjoner. Jeg har spesifikt bedt arbeidsgiver 
om å se på muligheten for samlokalisering. Begge verneombudene ved skolen har bedt om det samme. De 
har hatt en «de og oss» holdning som de ikke klarer å se noen løsning på, slik lokalisering er i dag.  
 
I referat fra SBP møtet 13.4.2018 blir det referert til at der er initiativ om samlokalisering fra begge 
avdelinger. UDF (fagforening) i Øystese foreslår å flytte HO til Øystese, og fellesfag til Øystese. 
Norheimsund vgs. vil flytte alt dit. Konklusjon; en foranalyse, går til lokal drøfting, event. FUV. 
 
I referat fra SBP møtet 8.6.2018 blir det igjen tatt stilling til samlokalisering. Der er store nok areal i 
Steinsdalen, men liten kantine. Eiendom ønsker å gå videre å detaljere kostnader. Det bemerkes at det er 
best for drift og pedagogikk å samlokalisere. 
 
I referat fra 10.8.2018 blir det opplyst at skolen er informert om arealanalysen jfr. Diskusjon om 
samlokalisering.  
 
I alle møter i SBP gruppen har vi snakket om lokalisering på et av de to stedene. Det er derfor uheldig at 
Norconsult nå anbefaler et alternativ som ikke er forenelig med samlokalisering, dvs. å ha alle ansatte under 
ett tak.  
 
Jeg vil anmode arbeidsgiver å ta hensyn til arbeidstakernes, deres hovedtillitsvalgte, tillitsvalgte, 
verneombudene og Fylkeshovedverneombudets ønske om en samlokalisert skole. Selv om UDF for avdeling 
Øystese ønsket å flytte bare deler av skolen, er det et stort antall ansatte representanter som ser at det vil bli 
vanskelig å få til et tettere samarbeid, og uheldig for arbeidsmiljøet hvis Kvam vgs. Skal fortsette å være på 
to steder. Det vil være segregerende for den «lille» avdelingen i Norheimsund, og de ansatte er redd for 
elevene vil bli segregerte også. Jeg har de siste dagene fått flere meldinger om bekymrede, redde, oppgitte 
og skuffede ansatte på avdeling Norheimsund. De er nå livredd for å «bli sittende igjen alene» tre dager i 
uka, i verkstedhaller som blir mindre og mindre fylt opp av elever, da disse ikke vil søke linjene som vil 
fremstå som et B alternativ, til «hovedskolen». Likeens vil de sitte alene igjen i en spøkelses skole uten 
andre funksjoner enn noen få yrkesfaglærere i praksis. sitat slutt. 
 
Jeg ber overordnede direktører tenke nøye igjennom hvilken innstilling de vil gi politikerne som skal avgjøre 
denne saken. Vi som jobber med arbeidsmiljø på fulltid, ser med stor bekymring på arbeidsmiljøet til de få 
ansatte som må bli igjen i dalen. Ni år er en lang tid å gå der alene. 
 
Mvh. Jorunn B Johannessen 
Fylkeshovedverneombud 
 
 
 



Fra: Eivind Storli (Eivind.Storli@hfk.no)
Sendt: 11.01.2019 11:48:41
Til: Odd Bjarne Berdal; Svein Leidulf Heggheim
Kopi: 

Emne: Samlokalisering av Kvam Vidaregåande Skule. 
Vedlegg: 
I forbindelse med prosessen om å se på løsninger for samlokalisering av Kvam Vidaregåande Skule, ønsker jeg som
HTV for SL å uttale meg i saken. Jeg vet at dere har mottatt et skriv fra ATV‐ ene i SL, NITO og NSF. Der de rangerer
de tre alternativene som har kommet frem i prosessen. Jeg støtter det som kommer frem i skrivet. Jeg har en god
dialog med HVO Jorun Bakke Johansen her på fylket. Og jeg deler hennes syn i at en må ha som visjon om å kunne
plassere den nye skolen på samme geografiske område. Argumentasjonen for hvorfor dette er viktig kommer godt
frem i skrivet fra ATV‐ene. Det er viktig blant annet for tilbudet den eventuelt nye skolen kan gi elevene, for det
pedagogiske og faglige samarbeidet blant kollegaer og for arbeidsmiljøet. Jeg ber derfor at dere tar hensyn til
dette i den fremtidige prosessen i å etablere den nye skolen i Kvam.
 
  Med vennlig hilsen
      Eivind Storli
Leder og hovedtillitsvalgt
Skolenes landsforbund
forening vgs Hordaland
Mobtlf: 971 68 650
Epost: Eivind.Storli@hfk.no
http://www.skoleneslandsforbund.no/
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UTTALE FRÅ INFO- OG DRØFTINGSMØTE 08.02.2019 VEDKOMANDE «ALTERNATIV 4» 

 
Kvam vidaregåande skule hadde saka oppe på info- og drøftingsmøte fredag 8. februar 2019.  
Organisasjonane la fram sine syn. Rektor prøvde å få til ein samlande uttale frå 
organisasjonane, men dette let seg ikkje gjer. 
 
Uttale frå organisasjonane ligg  her som vedlegg. 
 
 
 
 

Mvh 

Ingebjørg Bakke 

Rektor 

 

Tlf.: 98680516 

Epost: ingebjorg.bakke@hfk.no 
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Uttale frå klubbane i Akademikerne og Utdanningsforbundet (UNIO) 

Klubbane ser det som positivt at fylket ynskjer å forsera bygginga av ny vidaregåande skule i 
Kvam. For dei tilsette er det viktig å verta inkluderte prosessen vidare og at dei føler eit 
eigarforhold til prosjektet. Me ser derfor fram til å få delta i planlegging og utforming av den 
nye skulen, og til å samarbeida om gode løysingar i overgangsperioden fram til ny skule er på 
plass.  

Konklusjon: Klubbane støttar at dette alternativet vert utgreidd og håpar at det samstundes 
opnar for ei forsering av neste byggetrinn slik at tidsperioden skulen er delt i to avdelingar 
vert så kort som mogleg 

 
Tormod Lunestad 
- Tillitsvald Akademikerne –  

Oddbørn Berge 
- Tillitsvald Utdanningsforbundet – 
  

 

 
 



                                                                                                           Norheimsund 08.02.19 

Uttale frå arbeidstakarorganisasjonen Skolenes Landsforbund SL, kring spørsmål til Odd Bjarne 

Berdal om at det vert starta sonderingar på nytt alternativ tilsvarande Øystese alternativet. Der 

praksisdelen til EL og TIP skal vera i Steinsdalen som med Øystese løysinga. 

 «Til alle tilsette ved Kvam vgs 

Med bakgrunn i dei utredningane som Norconsult har gjennomført og dei tilbakemeldingane som er kome frå dei tilsette og vernetenesta 
ved Kvam vgs, vil eigedomsavdelinga saman med opplæringsavdelinga også vurderer om eit nytt alternativ er mogleg: 

Alternativet er tilsvarande som Øystese alternativet, men for praksisdelen til EL og TIP som med Øystese løysinga skal vera i Steinsdalen, så 

startar ein straks arbeidet med å finna ein permanent løysing sentralt i Norheimsund. Å etablera ei permanent løysing i Norheimsund vil 

truleg krevja ein reguleringsplan, så den midlertidige løysinga med å vera i Steinsdalen kan ta 3 år. Å byggja lokalar for EL/TIP fyrst vil krevja 

ein investering på minimum 75 mill kr, så saka må då til fylkestinget. 

Vi vil difor informerer skulen om at det vert starta sonderingar på om dette er ei mogleg løysing. 

Skulen gjennom AMU og lokalt ID inviterast til å uttale seg om dette alternativet seinast innan: 12.02.19» 

 

I og med at dette forslaget kjem på bordet er yrkesfaglærarane ved avd. Steinsdalen ikkje vorte høyrt 

i tidlegare uttalelse frå arbeidstakarorganisasjonane Skolenes Landsforbund, SL, Norges ingeniør og 

teknologorganisasjon, NITO, og Norsk Sykepleierforbund, NS. Det er ikkje teke omsyn til dei 

attendemeldingane som kom frå yrkesfaglærargruppe. I høyringsuttalen gjorde me greie for 

konsekvensar for det psykososiale arbeidsmiljøet både for elevar og lærarar. Me peika også på 

negative pedagogiske konsekvensar ved framlegget. Dette kan me ikkje sjå at er teke omsyn til i det 

nye framlegget. Me ser og med undring på kvifor det ikkje er starta sonderingar på om det 

opphavelege spørsmålet om samlokalisering i Steinsdalen eller i Øystese er ei mogleg løysing. 

TIP og EL vert like utanfor som ved dette forslaget som ved tidlegare forslag 4.1 i Norconsult sin 

rapport. Skilnaden er at ein vert lova nye lokale etter 3 år. Splittinga av yrkesfaga og utanforskapen 

for elevane vil ved vara heilt fram til samlokalisering i 2027. Etter 3 år vil elevane på TIP og EL tillegg 

få ei belasting med at undervisningsmiljø vert meir eller mindre prega av at dei skular på ein 

byggeplass. 

Det er svært positivt at Hordaland Fylkeskommune vil investera minimum 75 mill kr. i nye lokale for 

TIP og EL, som ein start på den ny samlokaliserte skulen i Kvam. Det er ikkje bygningane som er 

viktige, men menneska i organisasjonen, elevane og lærarane i relasjonelle samhandling. 

Fellesskapen vert splitta og det vil opplevast utanforskap for ei gruppe av elevar og ei gruppe av 

lærarar. Det nye framlegget hjelper ikkje den pedagogiske drifta fram til samlokalisering i 2027. Kvam 

VGS avd. Norheimsund har eit svært godt skulemiljø som me ynskjer å ta vare på i ein samla 

yrkesfagleg organisasjon saman med fellesfag lærarane og støtte funksjonane til elevane.  

Me har tolka alternativet som ei splitting av yrkesfaga og planlagt utanforskap for TIP og EL, 

yrkesfaglærarane i SL stiller seg ikkje bak ei slik løysing. Skolenes Landsforbund, SL stiller seg bak og 

støttar eit forslag om samlokalisering, alle under eit tak. Får ein ikkje det til må skulen drivast som er i 

dag med HO, TIP, EL og fellesfag i Steinsdalen. To sjølvstendige einingar i eit administrativt fellesskap. 

 

Olgar Neteland, Skolenes Landsforbund SL. 
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Hordaland fylkeskommune 

v/Odd Bjarne Berdal 

kopi til: Guro Kjellerød Og Roald Orvedal 

 

Dato: 6. februar 2019 

 

Uttale til Arealanalyse Kvam vidaregåande skule – nytt alternativ januar-19» frå AMU ved Kvam 

vidaregåande skule 

AMU har på møte 5.februar handsama saka som var lagt ut på ITSL jan-19 i faget Arealanalyse med 

fylgjande tekst: 

«Alternativet er tilsvarande som Øystese alternativet, men for praksisdelen til EL og TIP som 

med Øystese løysinga skal vera i Steinsdalen, så startar ein straks arbeidet med å finna ein 

permanent løysing sentralt i Norheimsund. Å etablera ei permanent løysing i Norheimsund vil 

truleg krevja ein reguleringsplan, så den midlertidige løysinga med å vera i Steinsdalen kan 

ta 3 år. Å byggja lokalar for EL/TIP fyrst vil krevja ein investering på minimum 75 mill kr, så 

saka må då til fylkestinget.» 

 

Eit fulltalig AMU hadde saka til votering med to alternativ:  

 JA, me ynskjer at HFK skal arbeida vidare med forslaget som er skissert eller  

 NEI, me ynskjer ikkje at HFK skal arbeida vidare med forslaget som er skissert  
 

AMU vedtok einstemmig: 

 JA, me ynskjer at HFK skal arbeida vidare med forslaget som er skissert 

 

 

Venleg helsing 

For AMU 

 

 

Gro Skeie 

Verneombod og leiar i AMU 

groske@hfk.no 

Tlf 47384941 
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